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     Protokół nr XVII/2015 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się w dniu  

30 grudnia 2015 roku w  godzinach 1200 – 1400  

 w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 10 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz. 

2. Pan Jan Żerek - Sekretarz Gminy.  

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy. 

4. Pan Marek Iskierka – Kierownik Referatu Inwestycji. 

5. Pani Janina Gostyńska - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 

6. Pan Janusz Klupa – Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Spale. 

7. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       

w Inowłodzu. 

8. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz. 

9. Pani Ewa Godlewska – Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

10. Pan Franciszek Jagielski – Kasztelan Inowłodzkiego Bractwa Rycerskiego. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2015-2030. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

9. Pojęcie uchwały w sprawie nabycia do zasobów mienia komunalnego Gminy Inowłódz 

gruntów stanowiących własność osoby fizycznej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiącej mienie komunalne.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2016 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego ramowego planu pracy Rady 

Gminy Inowłódz na 2016 rok. 

14. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XVI sesji. 

15. Interpelacje i zapytania. 

16. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Gminy. 
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Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Wacław Chachuła otworzył obrady XVII sesji            

VII kadencji a następnie powitał wszystkich obecnych na sali. Nieobecni radni: 

Jolanta Bilska, Piotr Krotosz, Marek Leszczyński i Mirosława Olas usprawiedliwili swoją 

nieobecność.  

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że 9 grudnia 2015 r. zmarł 

radny Jacek Baran. Poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie Jego pamięci minutą ciszy.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji.  

 

Ad. 3 

Do zaproponowanego porządku obrad Pan Wójt wprowadził 3 uchwały zmieniające: 

w sprawie podatku od środków transportowych, w sprawie opłaty miejscowej i zmieniającą 

uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy, informacji i deklaracji. Dodał, że uchwały 

te otrzymają numerację 7,8 i 9. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę w porządku, która 

została jednogłośnie przyjęta, wobec czego porządek obrad przedstawiał się następująco: 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od 

środków transportowych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty miejscowej. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz deklaracji na 

podatek od nieruchomości, deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny 

obowiązujących na terenie Gminy Inowłódz.  

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2015-2030. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

12. Pojęcie uchwały w sprawie nabycia do zasobów mienia komunalnego Gminy Inowłódz 

gruntów stanowiących własność osoby fizycznej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiącej mienie komunalne.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2016 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego ramowego planu pracy Rady 

Gminy Inowłódz na 2016 rok. 

17. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XVI sesji. 

18. Interpelacje i zapytania. 

19. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje. 

20.  Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Gminy. 
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Ad. 4  

Protokół z obrad XVI sesji Rady Gminy Inowłódz został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 5  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja: 

 życzenia świąteczne i noworoczne, 

 zaproszenie od Jego Ekscelencji księdza biskupa diecezji radomskiej 

Henryka Tomasika na  spotkanie opłatkowe w dniu 8 stycznia 2016 r., 

 raport o stanie środowiska w województwie łódzkim (do wglądu w Biurze Rady 

Gminy), 

 pismo Dyrektora Departamentu Leśnictwa i Ochrony Przyrody przekazane 

w odpowiedzi na zapytanie Rady Gminy Inowłódz a dotyczące wskazania terminu 

nowelizacji ustawy „Prawo łowieckie”.  

Ponadto poinformował, że w środy pełnił dyżury od godz. 1530 do 1700. W dniu                             

28 listopada br. uczestniczył w obchodach Dnia Seniora w Inowłodzu, natomiast w okresie 

świąteczno-noworocznym w kilku spotkaniach opłatkowych na terenie gminy i powiatu.  

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację wraz                          

z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku o środków 

transportowych. 

Pani Skarbik wyjaśniła, że projekt tej uchwały zmieniającej został omówiony na 

posiedzeniach komisji stałych przed sesją. Dotyczy to § 2 uchwały, która została podjęta  

w listopadzie i zamienienie słowa „i” na „lub” (chodzi o dopuszczalną masę całkowitą). 

Ponadto w  § 1 był zapis „dokonuje się zmiany” a proponuje się dodać przed tymi słowami 

„w Uchwale Nr XVI/79/2015 z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie określenia wysokości 

stawek od środków transportowych”.    

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/89/2015 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty miejscowej. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że w  § 1 dodaje się zapis „w Uchwale Nr XVI/81/2015 z dnia                   

27 listopada 2015 r. w sprawie opłaty miejscowej”. Zmiana tej uchwały dotyczy zmiany 

terminu rozliczenia inkasentów. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/90/2015 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 

w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz deklaracji na podatek od 

nieruchomości, deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny obowiązujących na 

terenie Gminy Inowłódz.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w tej uchwale również dodaje się zapis  § 1 „w Uchwale                  

Nr XVI/82/2015 z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz deklaracji na podatek 

od nieruchomości, deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny obowiązujących 

na terenie Gminy Inowłódz”. Następnie omówiła zmiany jakie zaszły w konkretnych 

formularzach. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/91/2015 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz na 

lata 2015-2030. 

Pani Skarbnik poinformowała, że projekty uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Inowłódz na lata 2015-2030 i w sprawie zmian budżetu będą 

rozpatrywane łącznie, ponieważ muszą one być zgodne co do roku 2015. Dodała, że jest to 

uchwała końcowa, mająca na celu „wyczyszczenie budżetu”, dołożenie planu do podziałek 

klasyfikacji, w których dochody, bądź wydatki zostały wykonane w większym stopniu niż 

zakładano bądź skorygowanie planów w stosunku do wykonania. Wszystkie te zmiany były 

omawiane na komisjach i są one niewielkie. Natomiast taką znaczącą pozycją, jeżeli chodzi 

o stronę dochodową jest zdjęcie 200 000 planu podatku od nieruchomości od osób prawnych 

w związku z tym, że ten podatek nie wpłynął i mimo, że zakładany był pewien stopień 

niewykonania tego podatku, nie udało się go do końca roku zrealizować zgodnie 

z założeniami. Kolejną dużą zmianą, są dochody majątkowe, które nie zostały wykonane 
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w znacznym stopniu – dochody ze sprzedaży majątku i tu zmniejsza się plan o 237 000. 

Rekompensatą, jeżeli chodzi o dochody majątkowe jest 141 480, które Gmina otrzymała od 

Marszałka z tytułu funduszu ochrony gruntów rolnych za wykonanie drogi Królowa Wola –

Teofilów - Stegny. Inne zmiany są mniej znaczące. Niewykonanie było też w udziałach, które 

Gmina otrzymuje z Urzędu Skarbowego w podatku od spadków i darowizn i podatku od 

czynności cywilno-prawnych. Następnie Pani Skarbnik dodała, że taką dużą pozycją jeżeli 

chodzi o zmiany dochodów jest korekta na plus w dziale 900 o 84 300 i dotyczy to środków 

otrzymanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

za zadania, które realizowały szkoły jak i urząd (dotyczy to powstania dwóch ekopracowni - 

w Gimnazjum i Szkole Podstawowej w Brzustowie, Szkoła Podstawowa w Inowłodzu 

realizowała projekt ekologiczny zaś urząd realizował zadania związane z usuwaniem 

azbestu). Po stronie wydatków korekta w większości dotyczyła zadań inwestycyjnych, które 

zostały wykonane w pełnym zakresie i pewne środki pozostały niewykorzystane. Drobne 

korekty są w wydatkach bieżących. Znaczącą pozycją jest oświata, gdzie Gmina dokłada do 

szkół i jest to wynikiem tego, że szkoły realizowały te zadania z udziałem środków 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Na ten cel 

musiały zaangażować środki własne i w związku z tym teraz, aby zabezpieczyć ich wydatki 

należy dołożyć w planie finansowym tych placówek. Pani Skarbnik wyjaśniła, że w kolejnym 

załączniku są rozchody i przychody – załącznik ten mówi o tym, że w bieżącym roku Gmina 

nie zaciągnie kredytu i zwiększy się spłata dotychczas zaciągniętych kredytów o 400 000. 

Następny załącznik jest załącznikiem inwestycyjnym w którym pokazane są plany wydatków 

już po korektach. Kolejnym załącznikiem są pokazane udzielane dotacje po wszystkich 

zmianach jakie nastąpiły w ciągu roku. Ostatni załącznik świadczy o zmianach w planie 

finansowym Zakładu Usług Komunalnych. Jeżeli chodzi o przychody i koszty to nie uległy 

one zmianie, nastąpiły przesunięcia między wynagrodzeniami a składkami od nich 

naliczonymi a pozostałymi wydatkami bieżącymi.         

  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/92/2015 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/93/2015 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 12 

Pojęcie uchwały w sprawie nabycia do zasobów mienia komunalnego Gminy Inowłódz 

gruntów stanowiących własność osoby fizycznej. 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że uchwała dotyczy nabycia od osoby fizycznej gruntu 

o powierzchni 163 m2  i jest to część gruntu przy zakręcie drogi na Kolonii III w Brzustowie.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/94/2015 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiącej mienie komunalne.  

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że uchwała dotyczy dzierżawy nieruchomości w Spale. 

Jest to nieruchomość położona przy ul. Hubala (przytań kajakowa). Dotychczasowy 

dzierżawca wystąpił o przedłużenie umowy na dzierżawę tego terenu.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisja Przestrzenna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Na posiedzeniu wspólnym Komisji Oświaty, Rolnictwa i Budżetu na 9 obecnych członków, 

7 zagłosowało za i 2 wstrzymało się od głosu. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/95/2015 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 5-cio minutową przerwę. 

    

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Radny Piotr Kamiński poinformował, że Komisja Przestrzenna jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała obydwa projekty uchwał. Natomiast podczas posiedzenia padła propozycja ze 

strony Pana Wójta, aby Komisja Oświaty dokonała przeglądu stanu technicznego 

i funkcjonowania  świetlic działających na terenie Gminy. 

Radny Zbigniew Niemiec dodał, że na posiedzeniu wspólnym Komisje Oświaty, Rolnictwa 

i Budżetu jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały obydwa projekty uchwał. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
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Uchwała Nr XVII/96/2015 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2016 rok. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/97/2015 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego ramowego planu pracy Rady Gminy 

Inowłódz na 2016 rok. 

Do projektu planu pracy Rady Gminy Inowłódz na 2016 rok radni nie wnieśli uwag.  

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Uchwała Nr XVII/98/2015 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

Ad. 17 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XVI sesji.  

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XVI sesji stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję.  

Radny Janusz Wilkowiecki zapytał o opłatę handlową w stosunku do handlu obwoźnego. 

Pan Wójt wyjaśnił, że sprzedaż tzw. „z samochodu” nie jest możliwa do opodatkowania, 

chyba, że ta sprzedaż odbywa się na terenach wyznaczonych jako miejsca handlu czyli tzw. 

targowiskach. Dodał, że jego zdaniem jest to pewna niesprawiedliwość, chociażby 

w stosunku do podmiotów, które prowadzą na terenie gminy stacjonarną działalność 

konkurencyjną. Na ten moment prawo nie przewiduje możliwości ich opodatkowania. 

Radna Ewa Korzeniewska zauważyła, że jest taka potrzeba społeczna i wprowadzanie 

uregulowań w tym zakresie utrudni życie wielu mieszkańcom. 

Pan Wójt wyjaśnił, że absolutnie nie miał na myśli uniemożliwienia prowadzenia takiego 

handlu, z tym, że patrząc chociażby na warunki zdrowej konkurencji wypadałoby, żeby 

wszyscy byli jednakowo traktowani. 

Pani Sołtys Danuta Baranowska podzieliła pogląd radnej Ewy Korzeniewskiej, dodając przy 

tym, że przeważnie klientami „obwoźnych sklepów” są starsi ludzie mający problem 

z poruszaniem się, schorowani, często samotnie zamieszkujący dla których jest to jedyna 

możliwość zaopatrzenia się w niezbędne artykuły. 
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Na zakończenie dyskusji Pan Wójt raz jeszcze zapewnił, że jego intencją nie jest 

likwidowanie tego rodzaju handlu, poza tym ani Wójt, ani Rada Gminy nie ma ku temu 

uprawnień. Chodziło jedynie o to, aby wszystkie podmioty były równo traktowane. 

 

Ad. 18 

Interpelacje i zapytania. 

Radny Piotr Kamiński zapytał: 

1. Jakie są koszty użytkowania i dochody na koniec roku oczyszczalni ścieków 

w Zakościelu? 

2. Na jakim etapie są kontrole firm, które prowadzą działalność  gospodarczą (chodzi 

o realne płacenie podatków od prowadzonej działalności gospodarczej – 

przedstawienie na kolejnej sesji na jakim etapie są prowadzone kontrole)? 

3. Zaapelował w imieniu Sołtysów, by Pan Wójt przyjrzał się prowizji, wynagrodzeniu 

jakie otrzymują sołtysi. Poprosił, by Pan Wójt na kolejną sesję przedstawił propozycję 

rozwiązania tej kwestii. 

Pan Wójt odpowiedział, że kontrole naliczania podatku od nieruchomości się odbywają. Było 

kilka kontroli, gdzie były sygnały, że mogą być nieścisłości i takie kontrole się odbyły. 

W niektórych przypadkach od razu zwiększyły się wymiarem podatku, natomiast Urząd 

Gminy stara się prowadzić na bieżąco kontrole, tak by równo traktować wszystkie podmioty. 

Jeżeli chodzi o prowizję dla sołtysów, ten temat już był podejmowany. Pan Wójt 

zadeklarował, że przygotuje swoją propozycję, jednak takie decyzje leżą w kompetencji Rady 

i tutaj Rada musi podjąć stosowną uchwałę. Na koniec swojej wypowiedzi Pan Wójt 

zaproponował by przedyskutować tą kwestię na jednej z najbliższych sesji i wypracować 

odpowiednie rozwiązanie.   

Ad. 19   

Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

Radny Zbigniew Niemiec odczytał wnioski z połączonego posiedzenia Komisji Budżetu, 

Oświaty i Rolnictwa: 

1. Radny Piotr Krotosz zapytał, czy są na terenie Gminy pustostany (będące własnością 

Gminy) za które jest płacona opłata przesyłowa (opłata za licznik)? Czy te opłaty 

przesyłowe są aktualizowane? Radny wnosił o przygotowanie zestawienia.  

2. Radny Robert Pawłowski: 

- wnioskował o naprawę pobocza przy nowowybudowanej drodze w Królowej Woli, 

- wnioskował o przegląd i naprawę lampy drogowej obok posesji Pana Maszewskiego 

(1 lampa przy wjeździe od strony Inowłodza), 

- zapytał o kwestię niedopłaty przez jednego z mieszkańców Spały 130 000 zł. za 

pobraną wodę (poprosił o przygotowanie na sesję informacji czy faktycznie miała 

miejsce taka sytuacja a jeśli tak, to jak została załatwiona). 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeżeli chodzi o tzw. pustostany i abonament za licznik (bo chyba o taką 

opłatę chodziło wnioskodawcy), opłata przesyłowa jest płacona w momencie, kiedy 

następuje zużycie. Dodał, że musiało nastąpić przejęzyczenie a z informacji jaką uzyskał na 

posiedzeniu Komisji wynika, że wnioskodawca za przykład podał pomieszczenie po byłej 

bibliotece mieszczące się w budynku OSP w Inowłodzu. Pan Wójt zrobił rozpoznanie i ustalił, 

że obiekt służy Ochotniczej Straży Pożarnej – są tam suszone mundury po akcjach 

ratowniczych i następowało w nim zużycie energii, więc nie było sytuacji w której obiekt stał 

pusty i nic się tam nie działo.  W chwili obecnej jest nowy podmiot, który rozpoczyna 
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dzierżawę i on przejmie obowiązki płacenia za licznik, natomiast  Pan Kierownik Referatu 

Organizacyjnego i Pani Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej otrzymali polecenie, aby 

jeszcze raz, dokładnie sprawdzić, czy nie ma gdzieś takich przypadków.  

Pani Jadwiga Warczyk wystąpiła z zapytaniem od mieszkańców Brzustowa w sprawie 

sposobu uzupełnienia wakatu radnego. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w tej w chwili okręgi wyborcze w gminach są okręgami 

jednomandatowymi. W sytuacji śmierci radnego mandat zostaje wygaszony i w ciągu 

3 miesięcy muszą być przeprowadzone wybory uzupełniające w okręgu wyborczym, 

w którym powstał wakat. Działania do momentu wygaszenia mandatu radnego leżą 

w kompetencji Komisarza Wyborczego w Piotrkowie Trybunalskim.  Po otrzymaniu 

stosowanych dokumentów Urząd Gminy podejmie właściwe czynności związane                            

z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów uzupełniających.  

Następnie Pan Wójt przekazał głos Panu Januszowi Klupa. 

Pan Janusz Klupa odczytał wyjaśnienie na zapytanie dotyczące kwestii niedopłaty przez 

jednego z mieszkańców Spały za pobraną wodę (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

Pan Przewodniczący zapytał, jak to możliwe, że jest w użyciu licznik nie aktualizowany? 

Pan Janusz Klupa odpowiedział, że licznik był założony w 2010 roku, zaś on rozpoczął pracę 

w ZUKu w 2011 i już wtedy licznik powinien być zaktualizowany a nie był. Wyjaśnił, że nie 

jest w stanie wymienić 1800 sztuk wodomierzy na terenie całej gminy, w ciągu roku, 

z środków własnych. Dodał, że ZUK wymienia po 300 wodomierzy w ciągu roku (zakupuje je 

z środków własnych). Na chwilę obecną dokonano wymiany 900 wodomierzy. Nowe 

urządzenia montowane są po kolei w każdej posesji na terenie danej miejscowości (wymiany 

dokonuje się „miejscowościami” a nie wyrywkowo). 

Radny Piotr Kamiński dopytał, jak w takim razie był spisywany stan przedmiotowego licznika, 

bo z wyjaśnień wynika, że pracownik ZUKu nie miał dostępu do wodomierza a tym samym 

fizycznej możliwości sprawdzenia jego stanu? 

Pan Janusz Klupa wyjaśnił, że nie zawsze jest możliwość by wejść na teren danej posesji. 

Ponadto część nieruchomości jest nie zamieszkałych, jest też dużo mieszkańców 

sezonowych i pomimo pozostawiania informacji o kolejnym odczycie wodomierzy, 

nie zawsze jest odzew od właścicieli. Często stany liczników podawane są przez 

mieszkańców telefonicznie i na tej podstawie naliczona jest ilość wody a następnie zostaje 

wysłana faktura. 

Radny Zbigniew Niemiec zapytał, kiedy przeprowadzono ostatni odczyt przedmiotowego 

licznika?   

Pan Janusz Klupa odpowiedział, że w 2013 r. Przez rok nie był odczytywany z powodu 

nieobecności właściciela posesji.  

Radny Robert Pawłowski zaznaczył, że chciałby wyjaśnić skąd wzięło się jego pytanie. 

Otóż po sesji, na której były ustalone stawki za wodę na 2016 rok, zgłosiło się do niego kilku 

mieszkańców Królowej Woli z zapytaniem o kwestię zaległości w płatnościach za pobraną 

wodę przez jednego z mieszkańców Spały. Radny zadał to pytanie, chcąc udzielić im 

jednoznacznej odpowiedzi. Nawiązując do wypowiedzi Pana Janusza Klupy przypomniał, 

że drugi wodomierz założony w ciągu tygodnia wykazał zużycie prawie 60 m3 i jest to dużo 

tym bardziej, że minimum sanitarne miesięcznego zużycia wody na osobę wynosi 1,5 m3. 

Tak więc zużycie na poziomie 10 m3 dziennie wskazuje, że chyba „coś jest na rzeczy” z tym 

zużyciem wody na tej posesji. Radny zapytał, co stało się z drugim wodomierzem? 

Czy został on na stałe po legalizacji, czy jest założony trzeci? 
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Pan Janusz Klupa wyjaśnił, że drugi wodomierz również został zdjęty. Właściciel zapłacił 

za jego legalizację i za zużytą wodę. Obecnie jest zamontowany trzeci wodomierz. 

Za wszystkie wodomierze zapłacił właściciel.  

Radny Robert Pawłowski zapytał co pokazuje trzeci wodomierz? 

Pan Janusz Klupa odpowiedział, że trzeci wodomierz wykazuje 30 m3 przez okres 10-ciu 

miesięcy. Jest to nowe urządzenie posiadające legalizację. Dodał, że nie wie skąd wzięła się 

kwota 130 000 zł., która padła w zapytaniu. 

Radny Robert Pawłowski wytłumaczył, że jest to kwota krążąca w „wieści gminnej” 

a wypłynęła ona z informacji pracowników ZUKu. 

Pan Janusz Klupa wyjaśnił, że on sam takiej informacji nie udzielił, być może pracownicy 

pomylili się przy obliczeniach.  

Radna Ewa Korzeniewska przypomniała, że swego czasu Kierownik ZUKu rozwiązał umowę 

i zamknął wodę  jednej z rodzin w Konewce, której nie było stać na opłacenie należności,        

a w tym przypadku co najmniej zadziwiający jest fakt, że przez tak długi okres nie miał 

możliwości spisania stanu licznika u tego Pana w Spale. Zapytała, czy to jest uzależnione 

od tego, kto kim jest? Czy wszyscy są jednakowo traktowani? 

Pan Janusz Klupa wytłumaczył, że nie zawsze jest możliwość odczytania wodomierza. 

W tym przypadku dodatkowo sytuacja nawarstwiła się, ponieważ ten założony wodomierz 

miał uszkodzony licznik. Gdyby licznik i wodomierz był prawidłowy na pewno można by było 

podjąć działania wymierzając jakąkolwiek ilość zużytej wody, natomiast w przypadku 

uszkodzenia wodomierza, braku jego legalizacji ustawa wyraźnie mówi, że nalicza się 

średnią. Nie ma innej możliwości naliczenia należności, tym bardziej, że ekspertyza 

techniczna wykazała, że liczydło było uszkodzone.  

Pan Przewodniczący podsumował dyskusję, stwierdzając, że w tym przypadku nałożyły się 

dwie sprawy. Pierwsza to, że licznik nie miał legalizacji a druga to fakt, że przez okres prawie 

dwóch lat nie udało się tego Pana poprosić czy zmusić, aby się pojawił choć raz na kwartał, 

czy powiadomił pismem, telefonem o stanie wodomierza. Dodał, że należy wykazywać 

więcej czujności, zwłaszcza w takich trudnych sytuacjach bo są to rzeczy nietypowe, trudne 

i im częściej będziemy w kontakcie z odbiorcą tym ten problem nie będzie się nawarstwiał, 

nie będzie rósł. 

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, czy w sytuacji, kiedy są robione odczyty liczników, 

jest możliwość sprawdzenia czy te liczniki, które są odczytywane mają legalizację?  

Pan Janusz Klupa odpowiedział, że na każdym liczniku umieszczony jest rok produkcji. 

Radna Ewa Korzeniewska odpowiedziała, że dziwi się zatem, że ZUK nie zajmie 

się w pierwszej kolejności licznikami, które nie mają legalizacji. 

Pan Janusz Klupa wyjaśnił, że wodomierze zostały założone 20 lat temu i przez 20 lat ich nie 

wymieniano. Od chwili, kiedy rozpoczął pracę w ZUKu przez 4 lata zostało wymienionych 

900 wodomierzy i są one wymieniane nadal. Było to duże zaniedbanie, tym bardziej, że  

powinno się dokonywać wymiany tych urządzeń co 5 lat. Nie można wymieniać ich 

wyrywkowo, bo wszystkie wodomierze w całej gminie nie mają legalizacji (oprócz tych już 

wymienionych). 

Pan Przewodniczący zapytał jak procentowo przedstawia się proces wymiany? 

Pan Janusz Klupa odparł, że na chwilę obecną dobrych wodomierzy jest 60 %. 

Radna Ewa Korzeniewska zapytała jak duże jest zadłużenie, jeśli chodzi o wpłaty 

za pobraną wodę od użytkowników? 

Pan Janusz Klupa wytłumaczył, że zadłużeń powyżej jednego roku ma na kwotę ok. 5 000 zł. 

Pan Przewodniczący podsumowując dyskusję, poprosił o przygotowanie opracowania, które 

pokaże aktualny stan tej sprawy.  
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Radny Arkadiusz Łon zaproponował, że wyjaśnieniem tej sprawy zajmie się Komisja 

Rewizyjna, która następnie przedstawi wyniki kontroli całej Radzie. 

Pan Wójt dodał, że tak duże zużycie wody, o którym była mowa wcześniej nie jest możliwe, 

ponieważ nawet jeżeli wartość na uszkodzonym wodomierzu zaczynała by się cyfrą 6, to ta 

ilość wody przekraczałaby produkcję wody w hydroforni w Teofilowie. Także z całą 

pewnością tak nie było. Zaznaczył, że sprawa ta urosła do rangi gminnej ale tylko dlatego, że 

najprawdopodobniej któryś z pracowników ZUKu wiedział o wielkości tego zużycia i próbował 

przekonywać, że za tą ogromną stratę będą mieszkańcy obciążeni solidarnie. Takiej sytuacji 

nie ma i sprawa ta celowo została przedstawiona na sesji, by nie krążyły dalej pogłoski w tym 

zakresie.   

Radny Zbigniew Niemiec wnioskował o dołożenie jednego kręgu w przepuście drogi 

biegnącej wzdłuż torów kolejowych na Kolonii III (na prawo od skrętu z Dąbrowy).  

 

Pani Agnieszka Jóźwik podziękowała Kierownikowi ZUKu za pomoc w realizacji funduszu 

sołeckiego Spały, za nieodpłatne rozwiezienie koszy i gazonów, poprosiła o przekazanie 

podziękowań podległym pracownikom. 

 

Pan Wójt poinformował, że zgłosił się do Urzędu przedsiębiorca, który poszukuje terenu do 

zorganizowania, być może na terenie Gminy Inowłódz, fermy drobiu. Potrzebna jest działka 

o powierzchni minimum 4 ha. Przedsiębiorca deklaruje zatrudnienie co najmniej 8 osób. 

Gdyby ktoś miał informację o takiej działce, to należy zwrócić uwagę by była położona tak, 

by działalność nie stanowiła uciążliwości dla mieszkańców.  

Następnie przekazał informację o tym, że 5 lutego planowane jest kolejne spotkanie 

noworoczne, samorządowe, które będzie organizowane przez Powiat Tomaszowski i tak jak 

zawsze zapraszani są przedstawiciele gmin. Jest prośba od organizatorów, aby do 

12 stycznia podać listę osób. Pan Wójt poprosił, aby do 10 stycznia radni i sołtysi zgłaszali 

swój akces do Pana Sekretarza.  

W dalszej części poinformował, że pracownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego przekazał 

informację o możliwości skorzystania z PROW dla rolników, płatników KRUSu 

i zaproponował, by w styczniu zorganizować spotkanie sołtysów połączone ze szkoleniem 

dla rolników. Na koniec dodał, że odbyło się pierwsze posiedzenie inicjujące obchody                 

950 - lecia Inowłodza i poprosił o zgłaszanie propozycji, co w ramach tych obchodów można 

by było ciekawego podkreślić, zrobić by w największym stopniu uświetnić tę datę.  

Sołtys Żądłowic podziękował Panu Wójtowi w imieniu mieszkańców swojego sołectwa 

za oczyszczenie strumyka Olszynki, która zalewała tę miejscowość od kilkunastu lat.  

 

Ad. 20 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XVII sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz   

o godzinie 1400.        

 

Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

      Wacław Chachuła 
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Małgorzata Mierzwa 


